
Slovo úvodem 
Vážení spoluobčané, 

jménem všech zastupitelů a zaměstnanců městyse Vám přejeme klidné prožití vánočních svátků, 
pohodu v kruhu Vašich nejbližších a hodně dárků pod stromečkem. Do roku 2023, ale i do těch 
následujících, Vám také přejeme pevné zdraví, hodně štěstí a spokojenosti. 

 

 

Informace zastupitelstva a úřadu městyse 
ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA ZE DNE 7. PROSINCE 2022 

Přítomni: starosta Ludvík Martínek, místostarosta Jan Dvořák, Ivo Dupal, Radek Fňukal, Radomír 
Homola, Jan Kříž, Valérie Pelikánová, Josef Šoulák, Květa Štočková, Jiří Tlustý. Omluven: Martin 
Gregar 

Zastupitelstvo městyse schválilo: 

• Rozpočet městyse na rok 2023 a střednědobý výhled na roky 2024 a 2025. Rozpočet městyse 
byl schválen jako vyrovnaný ve výši 21.970.024,- Kč. Na straně příjmů se samozřejmě nejvíce 
podílejí vybrané a přerozdělené daně, z nedaňových příjmů se očekává největší zisk z Lesního 
družstva obcí Přibyslav.  

Výdajová stránka počítá s investicemi např. do domovních čistíren odpadních vod na Sukách, 
na opravu chodníků na hřbitově, na rozšíření a rekonstrukci kuchyně v kulturním domě, do 
vybavení v mateřské škole, na budování hřiště u Bohdalovského potoka, dokončení projektu 
chodníků směr Obyčtov a Bohdalec. Konkrétní realizace budou záviset na dostupnosti 
dotačních titulů, o které se bude městys ucházet. 

• Rozpočet MŠ a ZŠ na rok 2023 a střednědobé výhledy pro obě příspěvkové organizace. 

• Výši vodného a stočného pro rok 2023 na stejné úrovni jako v roce 2022, tedy cenu vodného 
30 Kč včetně DPH/m3, cenu stočného ve výši 30 Kč včetně DPH/m3 a cenu stočného 
paušálem ve výši 1050 Kč včetně DPH/1 osoba a rok. 

• Místní poplatek za svoz komunálního odpadu na rok 2023 zůstává ve výši 500 Kč/1 osoba a 
rok, poplatek za komunální odpad podnikatelů na základě smlouvy na rok 2023 ve stejné výši 
jako za rok 2022. Dále poplatek za psa na rok 2023 ve výši 200 Kč/první pes a 300 Kč/ každý 
další pes. 

• Uzavření Veřejnoprávních smluv na příspěvky na činnost na rok 2023 se Skautským oddílem 
Ještěrky, Římskokatolickou farností Ostrov n. O., HC Ostrov n. O., Mysliveckým spolkem 
Ostrov n. O. ve výši 25.000,- Kč pro každý spolek. Dále pak smlouvu se Sborem dobrovolných 
hasičů Ostrov n. O. ve výši 40.000,- Kč, TJ Sokol Ostrov n. O. ve výši 35.000,- Kč, 
Nohejbalovým klubem Ostrov n. O. ve výši 6.000,- Kč na podporu jejich činnosti a se Spolkem 
rodičů a přátel školy Ostrov n. O. ve výši 11.000,- Kč na uspořádání dětského karnevalu. 



• Zřízení kulturního výboru a zvolení předsedkyní Mgr. Květu Štočkovou. Členové kulturního 
výboru jsou vyjmenováni na straně 5. Zřízení výboru pro správu majetku a zvolení předsedou 
Ing. Radomíra Homolu. Další členové výboru jsou Ing. Radek Fňukal a Josef Šoulák. 

• Dále pak na základě návrhů předsedů výborů zvolení Ing. Aleny Jirsové a Mgr. Petra Císaře 
za členy finančního výboru, Ing. Petra Beneše a Ing. Petra Buriana za členy kontrolního 
výboru. 

• Zřízení inventarizační komise ve složení předseda: Valérie Pelikánová, členové: Jan Kříž, 
Josef Šoulák, Jan Dvořák, Jiří Tlustý a Miroslava Simetingerová. Inventarizační komise musí 
k 31.12.2022 provést fyzickou inventuru a k 31.1.2023 inventuru dokladovou. 

• Na základě zveřejněného záměru pronájem části pozemku p. č. 45/1, o výměře 2.680 m2 
Sboru dobrovolných hasičů Ostrov nad Oslavou 246 za symbolickou 1,-Kč/1rok na dobu 
neurčitou na vybudování hřiště a zázemí pro požární sport. 

• Na základě zveřejněného záměru pronájem rybníků Palašák za 27.000,- Kč/rok, a rybníků 
Horní Černý a p. č. 1620 o výměře 2086 m2 na Sukách za souhrnnou částku 57.000,- Kč/rok. 

• Na základě zveřejněného záměru pronájem sálu bývalého kina městyse Ostrov nad Oslavou 
na dobu určitou od 1.12.2022 do 1.9.2023 včetně za 2.000Kč/1. měsíc. 

• Na základě výběrového řízení dodavatele nábytku a dalšího vybavení do mateřské školy, a to 
firmu MAKRA DIDAKTA s.r.o., v celkové ceně 199.884,- Kč. Na základě výběrového řízení 
dodavatele nového plynového kotle do bytu v mateřské škole, a to firmu Petr Toman, Ostrov 
nad Oslavou, za celkovou cenu 56.758,- Kč. 

• Poskytnutí příspěvku na stavbu Domova Pomněnka v Novém Městě na Moravě ve výši 
15.000,- Kč. 

• Finanční dary od zákonných zástupců dětí mateřské školy na aktivity a výlety MŠ, aby rodiče 
nemuseli do školy nosit drobné finanční příspěvky na účast dětí při těchto aktivitách. 

• Finanční příspěvek na žáky II. stupně Základní školy Radostín nad Oslavou na učební 
pomůcky, a to ve výši 500,- Kč na žáka. Smlouva se uzavírá na dobu určitou, a to po dobu 
4 let, s možností prodloužení její platnosti. 

• Delegování starosty k zastupování městyse Ostrov nad Oslavou na Valné hromadě a 
v orgánech Svazku obcí Pooslaví. Dále pak příspěvek na financování Dobrovolného svazku 
obcí na rok 2023 ve výši 5 Kč/obyvatel. Dobrovolný svazek obcí vznikl za účelem společného 
postupu a jednání v otázkách odpadového hospodářství. 

ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA ZE DNE 21. ŘÍJNA 2022 

Na ustavujícím zasedání zastupitelstva městyse 

• Složilo slib všech 11 zvolených zastupitelů. 

• Zastupitelstvo schválilo, že pro následující období bude zvolen jeden místostarosta městyse. 
Starosta i místostarosta budou pro tyto své pozice uvolněni. 

• Zastupitelé zvolili starostou Ing. Ludvíka Martínka, Ph.D., místostarostou Jana Dvořáka, 
předsedkyní finančního výboru Valérii Pelikánovou, předsedou kontrolního výboru Bc. Jiřího 
Tlustého. 

• Zastupitelstvo zřídilo finanční a kontrolní výbor městyse s tím, že oba výbory budou tříčlenné. 



• Zastupitelstvo v souladu s § 72 a § 84 odst. 2 písm. n) Zákona o obcích schválilo odměny pro 
členy zastupitelstva, předsedy výborů a členy výborů. 

VOLBY DO ZASTUPITELSTVA OBCÍ ZE ZÁŘÍ 2022 

Výsledky za městys Ostrov nad Oslavou: Volební účast: 55,98 %, odevzdáno 426 obálek. 

• Občanská demokratická strana – 1362 hlasy - 30,58 %.  

o Zvolení zastupitelé: Mgr. Květa Štočková – 194 hlasy, Jan Kříž – 172, MVDr. Ivo Dupal 
– 162, Ing. Ludvík Martínek, Ph.D. - 161 

• SNK Ostrov nad Oslavou – 1348 hlasů - 30,26 % 

o Zvolení zastupitelé: Ing. Radomír Homola – 195 hlasů, Bc. Jiří Tlustý – 178, Jan 
Dvořák - 175 

• Pro Ostrov a Suky – 1140 hlasů - 25,59 % 

o Zvolení zastupitelé: Valérie Pelikánová – 152 hlasů, Ing. Radek Fňukal – 140, Martin 
Gregar - 139 

• KDU-ČSL – 604 hlasů - 13,56 % 

o Zvolený zastupitel: Josef Šoulák – 120 hlasů 

 

DALŠÍ INFORMACE 

• Žádáme spoluobčany, aby v zimních měsících nenechávali svá vozidla odstavená na 
obecních komunikacích. V případě, že nebudou komunikace volně průjezdné, nebudou 
prohrnovány! Při posypu rozmetadlem může u takto nevhodně odstavených automobilů dojít 
k poškození laku. Stejně tak připomínáme, že není možné parkovat vozidla na chodnících. 

• Městys Ostrov nad Oslavou pořádá v pátek 30. prosince 2022 bruslení na Zimním 
stadionu ve Žďáře nad Sázavou. Bruslení se koná od 13.30 do 15.30, zajištěný autobus odjíždí 
z Ostrova ve 13.00. 

• Upozorňujeme občany, že úřad městyse bude od 27.12.2022 do 30.12.2022 uzavřen. 

• MUDr. Jiří Pulec oznamuje změny v provozu ordinace v prosinci 2022: 

o 19.12.2022 dovolená, zastupuje MUDr. Sklenář v Křižanově 

o 24.12. - 26.12.2022 státní svátek 

o 27.12.2022 dovolená, zastupuje MUDr. Sklenář v Křižanově 

o Ostatní dny je ordinace v provozu dle standardní ordinační doby. Nadále platí, že ke 
každému vyšetření je nutné se předem objednat na tel. č. 725 341 884. 

• Na základě dotazu občanů na veřejném zasedání zastupitelstva přikládáme vyúčtování třídění 
odpadů od společnosti EKO-KOM. V roce 2021 bylo v městysi Ostrov nad Oslavou vytříděno 
a předáno ke zpětnému využití 66,34 tun odpadu. Za to obdržel Ostrov do rozpočtu 
296.847,50 Kč.  

Je tedy zřejmé, že se třídění vyplatí, naopak skládkování bude pro obce mnohem nákladnější. 

• Občané, kteří ještě nejsou registrováni k příjmu SMS zpráv z obecního úřadu, se mohou 
přihlásit buď přes webové stránky městyse www.ostrovno.cz (na úvodní stránce úplně dole) 
nebo osobně na úřadu městyse. 



Kulturní výbor 
Kulturní výbor bude v následujících čtyřech letech pracovat v tomto složení: 

• Mgr. Květa Štočková (předseda), 
• pan Jan Kříž ml., 
• paní Ilona Prchalová, 
• paní Eva Šouláková, 
• Bc. Jiří Doupal (nový kronikář). 

 
V práci pro kulturní výbor již z vlastního rozhodnutí nebudou pokračovat naši dlouholetí členové – 
manželé Eliška a Josef Šidlovi. Touto cestou bychom jim chtěli velice poděkovat za jejich 
dlouholetou a obětavou práci pro náš výbor i pro městys a popřát jim do dalších let především pevné 
zdraví, spokojenost a pohodu. 

OSLAVY STÁTNÍCH SVÁTKŮ 

V předvečer 28. října – státního svátku, kdy si naše zem připomíná vznik samostatného 
Československého státu, uctil starosta městyse – Ing. Ludvík Martínek, Ph.D., místostarosta – pan 
Jan Dvořák a zastupitelka městyse Mgr. Květa Štočková památku padlých ostrovských spoluobčanů, 
položením věnce k pomníku před místní základní školou. 

Výročí Sametové revoluce a pád komunistického režimu si připomněli výše jmenovaní představitelé 
obce spolu s novým kronikářem Bc. Jiřím Doupalem v předvečer 17. listopadu položením věnce 
k pomníku věnovanému obětem komunismu před místní základní školou.  

SLAVNOSTNÍ ROZSVÍCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU 

 



V neděli 27. listopadu v podvečer se po dvouleté nucené covidové přestávce opět uskutečnilo před 
úřadem městyse slavnostní rozsvícení našeho vánočního stromu a první svíce adventního věnce. 
Městys společně s místní základní školou a SDH Ostrov nad Oslavou připravili pro naše spoluobčany 
a děti asi třicetiminutový program. Pan starosta pronesl k přihlížejícím několik slov. Žáčci místní 
základní školy si pro přihlížející připravili předvánoční vystoupení. Následovalo samotné rozsvícení 
našeho vánočního stromu a první svíce adventního věnce. Na závěr si všichni zazpívali koledy 
s harmonikou Pepy Karáska a kytarou Jirky Tlustého. Na zahřátí byl pro dospělé připraven svařák, 
pro děti vánoční punč a perníčky pro každého. 

 

Děkujeme žáčkům a paním učitelkám z místní základní školy za připravené vystoupení, paní Zdence 
Březkové za napečení perníčků, členům SDH Ostrov nad Oslavou za ozdobení vánočního stromu a 
za pomoc s přípravou slavnostního rozsvícení a Vám všem za to, že jste ostrovský vánoční strom 
přišli společně s námi slavnostně rozsvítit. 

MIKULÁŠSKÁ NADÍLKA 

Při příležitosti svátku svatého Mikuláše připravil kulturní výbor Městyse Ostrov nad Oslavou pro 
žáčky místní mateřské a základní školy tradiční mikulášskou nadílku. V letošním roce bylo 
připraveno celkem 80 balíčků, z toho 35 balíčků pro děti ze základní školy a 45 balíčků pro děti 
z mateřské školky. Hodnota jednoho balíčku činila asi 120,- Kč. 

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ 

V neděli 11. prosince 2022 se po více, než dvouleté nucené covidové přestávce, mohlo uskutečnit 
tradiční vítání nových ostrovských a suckých občánků. Pan starosta spolu s předsedkyní kulturního 
výboru v zasedací místnosti místní hasičské zbrojnice slavnostně přivítali pět děvčat a čtyři chlapce 
narozených mezi prosincem 2021 a zářím 2022. Jednalo se o: 

• Janu Pelikánovou 
• Natálii Melicharovou 
• Elišku Doupalovou 
• Dominika Tomana 
• Ellu Havelkovou 

• Davida Špačka 
• Barboru Linsbauerovou 
• Mikuláše Kováře 
• Ondřeje Míchala 

 

 



 

Každé miminko obdrželo od městyse bryndáček s ostrovským motivem a finanční dar ve výši 3.000 
korun. Maminka byla obdarována kytičkou. 

 

Děkujeme všem rodičům, kteří přijali naše pozvání a této malé slavnosti se zúčastnili. Poděkování 
patří také žákům místní základní školy i jejich učitelkám za připravený kulturní program. 

 

Děti narozené v říjnu 2022 a později budou přivítány na jaře příštího roku. 

 

 



ŽIVOTNÍ JUBILEA 

Významná životní výročí oslavili tito naši spoluobčané: 

v říjnu 

• paní Ludmila PEŇÁZOVÁ  81 let 
• Zlatou svatbu slavili manželé  

Marie a Pavel HUMLÍČKOVI 
 

v listopadu   

• pan Jan ŠOULÁK  81 let 
• pan Stanislav ŠACL  84 let 
• paní Ludmila PELIKÁNOVÁ  80 let  

• pan Jan ŠPAČEK  84 let 
• pan Ladislav VOSTÁL  83 let 
• paní Anežka DVOŘÁKOVÁ  94 let 

 

v prosinci 

• pan Vlastimil ŠOUSTAR 80 let 
• pan Josef KLUSÁČEK  80 let 
• Zlatou svatbu oslavili manželé 

Blanka a Jan HOMOLOVI 

 

Všem našim milým oslavencům přejeme do dalších let vše nejlepší, především zdraví, 
spokojenost a pohodu. 

 

PAMĚTI Z MINULÉHO STOLETÍ 

Za mládí mého otce (Františka * 1900) již bylo možné jezdit po ledě za pomoci „želízka“, jak se tehdy 
říkalo. Byla to skutečné želízko, které se pomocí motouzu přichytilo k botě, a tak se dalo prvně 
bruslit. Původně se používalo „želízko“ pouze na jednu nohu. Bylo nutné dávat pozor, aby v místech 
většího proudu, kde řeka nezamrzala, nespadlo želízko pod led. Potom bylo po zábavě. 

Za mého mládí to již byly brusle zvané „vintovky“, které pomocí závitů pod šlapkou a pod patou, 
s použitím kličky, stahovaly čelisti bruslí až na velikost boty. Tyto brusle již bylo možné dědit, neboť 
se mohly přizpůsobit na různé velikosti bot. Ty měly po válce různé tvary. Za nabroušení bruslí od 
kováře pana Hrnčíře (č. p. 61), jsem zaplatil papírovou pětikorunou červené barvy, velikosti asi 3x6 
cm. Za stejnou pětikorunu byl ke koupi krásný velký pomeranč u zelináře pana Sobotky (č. p. 12). 

 

Na obrázku vlevo bruslení na Oslavě u starého mostu, vpravo hokej na dnešních tenisových 
kurtech roku 1957 

 

 

 



Kolem roku 1950 se zde objevily brusle „džeksny“, které byly vhodné spíše ke krasobruslení a 
k botám se již šroubovaly. Brzy na to, to už byly „kanady“ na hraní hokeje, kde bota a brusle byly 
pevně spojené. Bota byla kožená a bez podpatku. Pata byla prodloužena až na lýtko. Takové boty zde 
šili zdejší ševci Václav (č. p. 122) a Bedřich (č. p. 71) Filipovi pro Kanadu. 

Hezké Vánoce a zdraví v novém roce Vám všem přeje Josef Šidlo 

 

PLÁN AKCÍ KULTURNÍHO VÝBORU NA 1. POLOVINU ROKU 2023 

 

• březen 2023 - posezení jubilantů narozených před rokem 1962 (včetně) 
• 30.4.2023 - pálení čarodějnic 
• květen 2023 - vítání občánků (podle počtu narozených dětí) 
• květen - září 2023 tenisový kroužek 
• 3.6.2023 - Dětský den 
• 1.7.2023 Den Ostrova 
 

Připravili Květa Štočková, Eliška a Josef Šidlovi 

 

Tříkrálová sbírka 
V sobotu dne 7. ledna 2023 se v dopoledních hodinách v obcích Ostrov nad Oslavou, Suky a 
Laštovičky uskuteční tradiční Tříkrálová sbírka. 

 

Školní okénko 
Školní rok jsme zahájili ve čtvrtek 1. září. Do školy nastoupilo celkem 35 dětí. Na čtvrťáky a páťáky 
čekala nová třída, která po vyučování slouží i jako družina.  

První akcí byl výlet do knihovny ve Velkém Meziříčí. Na druháky čekalo dobrodružné zpracování 
pohádky O třech prasátkách. Postavili se Velkému zlému vlkovi, ubránili před ním svůj domeček a 
vysloužili si odměnu. Volné chvíle do odjezdu autobusu strávili pozorováním života na řece a 
procházkou po městě.  

 



Druhý školní týden byl sportovně-hudební. 
V úterý nás navštívili zástupci házenkářského 
oddílu z Nového Veselí. Přišli dětem ukázat, co 
všechno tato hra obnáší. Na vlastní kůži si 
vyzkoušeli, jak se hraje v týmu, jak jsou důležité 
přihrávky a také otestovali sílu a rychlost svého 
hodu.  

Ve středu 14. 9. 2022 se všichni žáci naší školy 
sešli v tělocvičně, kde byl pro ně připraven 
hudební program. 

Spolu s účinkujícími, panem Drahotským a paní 
Smejkalovou, kteří působí jako učitelé na ZUŠ, 
jsme se přenesli na pustý ostrov. Na něm 

ztroskotal malý chlapec Smíšek se svou sestrou Violou. Prožili zde spoustu dobrodružství se zvířátky. 

Děti se nejen ponořily do napínavého 
příběhu, ale seznámily se se spoustou 
hudebních nástrojů (klarinetem, 
irskou flétnou, činely, baskřídlovkou, 
heligonkou, saxofonem, harfou …) a 
naučily se mnoho veselých a rytmicky 
zajímavých písniček. 

Hodina s muzikanty rychle uběhla a 
už se těšíme, až si nové poznatky 
připomeneme v hodinách hudební 
výchovy. 

Ve čtvrtek 29. 9. 2022 se vydal 1. a 3. 
ročník do knihovny ve Velkém Meziříčí. Autobus měl sice trochu zpoždění, ale zdárně jsme do 
knihovny dorazili. Čekala na nás paní knihovnice, která si připravila zajímavý program o spisovateli 
Milošovi Macourkovi a jeho knihách. Zjistili jsme, že děti mají velké mezery a o českých pohádkách 
toho znají málo. Což je veliká škoda. 

Mach a Šebestová, Opice Žofka, 
Arabela, Dívka na koštěti, Šest medvědů 
s Cibulkou, to jsou velice zajímavé a 
poutavé knihy. 

Děti skládaly puzzle, spojovaly číselné 
obrázky, hledaly rozdíly na obrázku, 
trénovaly svoji paměť, a dokonce si 



zkusily, jaké to je, když se bourec morušový kuklí. Při všech aktivitách si zažily hodně legrace. Jako 
odměnu pak dostaly cukrový banán a opici. Moc se těšíme na další návštěvu knihovny, která bude 
na jaře. 

Začátek října byl cestovně náročný pro čtvrtý a pátý ročník. Hned dva dny po sobě jsme cestovali. 
První den do knihovny ve Velkém Meziříčí, kde nás čekal program o vesmíru. Dozvěděli jsme se 
zajímavé informace, popisovali jsme skafandr, startovali jsme s raketou a planety nám požírala černá 
díra.  

Následující den jsme vyměnili vesmír za cyklistiku. Na dopravním hřišti ve Žďáře jsme se učili 
pravidlům provozu a pak jsme si jejich dodržování vyzkoušeli přímo při jízdě na kole. Pro některé 
z dětí to byla výzva, na kole příliš nejezdí a kombinace jízdy a dodržování předpisů se ukázala jako 
nesnadná. Nakonec se všem podařilo projet celé hřiště několikrát a alespoň částečně se zorientovat 
v křižovatkách.  

 

Ve středu 12. 10. 2022 nás počasí vylákalo do přírody. Všechny děti naší školy se zúčastnily projektu 
Poznáváme okolní obec, konkrétně Obyčtov. 

V 8 hodin jsme vyrazili do Obyčtova do parku se želvou. Děti byly rozděleny do 4 družstev. Na velké 
mapě okolí Obyčtova a informačních cedulích vyhledávaly různé informace o obci, parku, želvě apod. 

Děti postavily krásné domky pro skřítky z přírodnin, nakreslily pěkné přírodní koláže, zopakovaly si 
důležitost třídění odpadků a ve třídění si zasoutěžily.  

Krásná podzimní příroda děti uchvátila, velkou zábavou byla hra v popadaném listí.  

Před polednem jsme se plni zážitků vrátili do školy na zasloužený oběd. 

 



Muzikofiletický program byl v listopadu 
připraven pro všechny děti naší školy. Byly 
rozděleny do dvou skupin – na starší a 
mladší žáky. Program byl laděn do relaxační 
nálady, děti si vyzkoušely nejrůznější 
nástroje, pomocí hudby se přenesly k moři a 
prožívaly pohádku doprovázenou zvuky a 
nástroji.  

Na konci listopadu do naší školy přijela paní 
spisovatelka Michaela Fišarová s panem 
Reilem. Společně dětem předvedli scény 
z dvou knih autorky. Na své si přišli mladší i 
starší žáci. Po besedě měly děti možnost si 
knihy paní Fišarové zakoupit a nechat 
podepsat. 

Nejstarší žáky školy - 4. a 5. ročník pozvala radostínská škola na již tradiční návštěvu. Vydali jsme 
se ve středu 30. listopadu. V matematické třídě jsme vyzkoušeli práci s interaktivní tabulí a novou 
magnetickou hru, která využívá geometrických tvarů. Následně jsme si v dílnách vyrobili vlastní 
hrací kostku, naučili jsme se pojmenovat některé nástroje a také jsme se naučili, jak s nimi bezpečně 
zacházet. Následovala výuka angličtiny se sluchátky a den jsme zakončili sportovními hrami 
v tělocvičně.  

 

Naše škola pozvala na poznávací den děti ze školky, hlavně předškoláky, kteří se od září chystají do 
školy. Paní učitelka Kuchařová pro děti měla nachystaný program, hráli seznamovací hry, zpívali 
písničky, vyzkoušeli si tělocvičnu a celkově se porozhlédli po naší škole, aby věděli, co je třeba od 
nového školního roku čeká. Na pomoc při hrách a aktivitách jim přišly děti z prvního ročníku, které 



předškoláky znají z minulých let, kdy spolu ve 
školce byli a potkali se i po delší době se svými 
kamarády.  

 

V pondělí 5. prosince do školy již tradičně zavítal 
Mikuláš, andělé a čerti. Nadílku měli letos na 
starosti žáci 4. a 5. ročníku. Pro ostatní měli 
připravené aktivity v tělocvičně, vybarvování, 
tvoření a práci s interaktivní tabulí. Od obce každé 
z dětí obdrželo balíček dobrot. Celý den se vydařil, 
nadílku si užili jak pořádající, tak i ostatní děti. 

 

Po čertech přišla do školy děti zkontrolovat i 
paní policistka.  

Všechny ročníky čekal preventivní program, 
povídali si o nebezpečných situacích, které je 
mohou potkat a o způsobech, jak jim předcházet. 
Zopakovali dopravní značky a chování v provozu 
v roli chodců i cyklistů.  

Tato ponaučení jistě děti využijí při 
nadcházejících vánočních prázdninách!  

  



KARNEVAL 

 

Z mateřské školy 
VÝLET NA KOZÍ FARMU 

Na náš první společný 
výlet letošního 
školního roku jsme se 
vydali v úterý 20. září 
2022.   

Naše cesta vedla za 
poznáním do Ratibořic 
na Třebíčsku, kde jsme 
poznali, jak to chodí na 
kozí farmě.   

Prozkoumali jsme 
stáje, pomohli 
s krmením a při tom se 
dozvěděli, že zde 

chovají 800 koz bílých krátkosrstých, také se specializují na produkci výrobků z kozího mléka, 
z nichž celá řada je označena značkou BIO.  

Kozí mléko se zpracovává v mlékárně, která je součástí farmy a sortiment výrobků je široký, od mléka 
až po jogurty nebo sýry. 



Odměnou nám byla ochutnávka kozího jogurtového mléka s příchutí. 

V letošním roce jsme začali navštěvovat Městské divadlo ve Žďáře nad Sázavou, kde se pro nás 
odehraje celkem pět divadelních představení. Děti mohou nově navštěvovat zájmovou aktivitu – 
Angličtina s Veve pro děti od 4 let, kde se děti formou her, písniček a básniček seznamují s cizím 
jazykem.  

 

BAREVNÝ PODZIM 

Pro někoho může být podzim nudný a studený, ne však pro děti v naší mateřské škole. 

 



Podzim ve školce byl znovu kouzelný. Četli jsme příběhy o podzimních a lesních skřítcích.  Povídali 
jsme si o tom, co se na podzim dělá na zahradách a co se děje s přírodou. Dále jsme si vykládali o 

zvířatech žijících 
v lesích, děti se učily 
poznávat stromy a 
objevovaly kouzlo 
podzimu na 
procházkách a poté 
tvořily z přírodních 
materiálů, které si 
nasbíraly. 

Připravili jsme i 
naučnou stezku, kde 
plnily úkoly. Jako 
odměna jim byla 
jablka a hrušky 
opečená na ohni. 

Také jsme uskutečnili 
dopolední výlet do 

Bohdalce, kde nás myslivec provázel lesem a povídal nám o stromech. Podzimní příroda nám chystá 
tolik barev a příležitostí k vycházkám do přírody.  

VÝLET ROBINSON 

Na náš další společný výlet 
jsme se vydali do největšího 
zábavního parku v Kraji 
Vysočina do Robinsona. 
Spousta zábavných atrakcí a 
zdolávání nelehkých 
překážek nenechala děti 
chvilku v klidu.  

Celé dopoledne strávily 
prolézáním labyrintů, 
skákáním na trampolínách, 
či výšlapem na sopku. Na 
vrcholu na ně čekala skvělá 
vyhlídka a vstup na opičí 
stezku.   

Zážitky měly i z dalších 
originálních atrakcí.  

Dětem se v parku moc líbilo. 

Ani jsme se nenadáli a už u 
nás klepal na dveře Mikuláš se svými pomocníky. Aby si nikoho neodnesl, předvedli jsme, co nového 
jsme se naučili. Všem dětem za odvahu a statečnost nechal ve školce balíček plný dobrot. 



 

POHÁDKOVÉ VÁNOCE 

Adventní čas patří mezi nejkrásnější období celého roku, těšíme se na zapalování svíčky, které nás 
každým týdnem přiblíží k nejočekávanějšímu dni v roce – Štědrému dni.  I my v mateřské škole se 
připravujeme na příchod Ježíška – pilně připravujeme výzdobu, pečeme perníčky a vytváříme si 
vánoční atmosféru a pohodu. Abychom si toto období užili naplno, pozvali jsem do mateřské školy 
rodiče i prarodiče, děti předvedly, co se naučily a společně jsme si vytvořili ozdobu ze dřeva, kterou 
jsme si ozdobili vánoční stromeček a svícen si děti odnesly domů.  

  



Z knihovny 
Milí spoluobčané, 

za chvíli budeme zase o rok starší a mnohé z nás to svádí k bilancování. Za poslední tři roky byla 
naše knihovna více zavřená než otevřená. Velký podíl na tom měl Covid, poté následovala 
rekonstrukce knihovny. Jsem moc ráda, že jste na ni nezanevřeli. Ráda se s Vámi v novém interiéru 
potkávám a vítám všechny nové čtenáře. No a pokud Vám to čekání na Ježíška připadá dlouhé, 
přijďte si půjčit nějakou pěknou knížku – třeba jako vánoční překvapení, které jsem si pro Vás 
nachystala. Všem Vám přeji krásné, klidné a pohodové Vánoce a mnoho zdraví v roce 2023. 

Drahomíra Vondráková 

SDH Ostrov nad Oslavou 
MLADÍ HASIČI 

V neděli 19. září 2022 proběhlo ve Stránecké Zhoři celkové vyhodnocení soutěže Regionál cup 
mládeže v požárním sportu pro rok 2022. Naše družstva „A“ v kategorii mladší i starší žáci nenašla 
v celé soutěži přemožitele a soutěž Regionál cup mládeže v požárním sportu pro rok 2022 v obou 
kategoriích po právu vyhrála. 

 

Děkujeme našim malým hrdinům za excelentní výsledky a skvělou reprezentaci našeho sboru i 
vesnice. 

  



VÝSLEDKY REGIONÁL CUP MLÁDEŽE - 2022 STARŠÍ ŽÁCI 

Soutěž Družstvo „A“ výsledky Družstvo „B“ výsledky 

Velké Meziříčí 15.5.2022 4. místo 9. místo 

Blízkov 22.5.2022 1. místo 8. místo 

Lavičky 12.6.2022 1. místo 8. místo 

Znětínek 19.6.2022 4. místo 9. místo 

Radostín n.O. 4.9.2022 2. místo 4. místo 

Lhotky 11.9.2022 1. místo 4. místo 

Str. Zhoř 18.9.2022 1. místo 14. místo 

KATEGORIE MLADŠÍ ŽÁCI 

Soutěž Družstvo „A“ výsledky Družstvo „B“ výsledky 

Velké Meziříčí 15.5.2022 5. místo 6. místo 

Blízkov 22.5.2022 3. místo 6. místo 

Lavičky 12.6.2022 7. místo 8. místo 

Znětínek 19.6.2022 3. místo 5. místo 

Radostín n.O. 4.9.2022 2. místo 5. místo 

Lhotky 11.9.2022 1. místo 5. místo 

Str. Zhoř 18.9.2022 3. místo 9. místo 



DRUŽSTVO ŽEN 

Po vzoru našich malých hasičů začaly v letošním roce trénovat požární sport i naše sestry. 

 

Družstvo mladších žen se pod vedením bratra Fandy Vencálka připravuje na rok 2023, kdy by se 
rádo zapojilo do soutěžního klání v požárním sportu v rámci Žďárské ligy. 

 

Skautský oddíl Ještěrky 
Po letním táboře jsme načerpali trochu sil a směle jsme se vrhli do naší již desáté sezony. 
Navazujeme na úspěšný model z předchozích let, kdy se scházíme vždy první sobotu v měsíci na 
nějakou delší výpravu či společnou aktivitu. 

V říjnu jsme využili větrného počasí a na louce nad Líškami uspořádali vlastní drakiádu. S draky se 
nás sešlo opravdu hodně. Dnešní draci už nejsou žádní nudní papíráci, ale někteří z nich se dají už 
poměrně slušně ovládat tak, aby ladně kroužili na obloze. 

Ve druhé části schůzky jsme si vyzkoušeli aktivitu zvanou geocaching (čti „geokešink“). Vedoucí 
rozmístili po okolí schránky, takzvané „kešky“, a dětem dali GPS souřadnice, které je k nim měly 
dovést. Souřadnice se zadávají do mapové aplikace v mobilním telefonu, děti se tak učí orientovat 
v mapě a přírodě, ovšem za pomocí dostupných moderních technologií. Závěr hry nám trochu zkazil 
déšť, a tak se nepovedlo všechny kešky nalézt. Ale určitě aktivitu ještě zopakujeme. 



V rámci listopadové schůzky jsme vyrazili na výlet do Žďáru do klubovny místních skautů Racků. 
Budova je moderní, funkčně vybavená a poskytuje jak domácím, tak dalším oddílům, skvělé zázemí.  

V klubovně i v přilehlém parku Farských humen jsme hráli pohybové i kvízové hry. Na závěr schůzky 
jsme vytvořili takzvané padající domino, kdy jsme z téměř tisíce dřevěných kostek postavili obrazec, 
a ten pak skácením první kostky nechali postupně popadat celý. Tahle aktivita byla o naší trpělivosti 
a vzájemné spolupráci, protože jedna chyba při stavbě znamenala v podstatě zničení všeho, co do té 
doby bylo postaveno. 

 

Na jedenáctý listopad jsme nachystali tradiční 
průvod se světly u příležitosti svátku svatého 
Martina. Velmi nás potěšilo, že na konec cesty 
k železničnímu viaduktu došlo více než 60 dětí, 
které tam obdržely sladkou odměnu. 

Koncem listopadu jsme, po domluvě s vedením 
městyse, navázali na loňské sázení krokusů podél 
cyklostezky vedoucí ke hřbitovu. Obec zakoupila 
400 cibulek různobarevných šafránů, které naši 
skauti společnými silami zasadili. Věříme, že se 
květiny ujmou stejně jako ty loňské a na jaře 
společně barevně zkrášlí příjezd do Ostrova. 

 



Prosincovou schůzku jsme 
realizovali v zasedací místnosti 
hasičské zbrojnice, za jejíž 
poskytnutí děkujeme vedení 
městyse. Tam jsme pod vedením 
Martiny Šulcové ze Žďáru vyráběli 
výrobky z kůže. Některé z nich se 
možná někde objeví pod 
stromečkem, proto se zatím o této 
aktivitě nechceme do detailů 
zmiňovat. Ale pro spoustu z nás to 
byla velká výzva – barvit, děrovat, 
šít, voskovat. 

V sobotu 17. prosince jsme do 
Ostrova přivezli Betlémské světlo. 
Tak jako každý rok jsme ho vyzvedli 
na vlakovém nádraží ve Žďáře, kde 

nám jej předali brněnští skauti v rámci jejich putování republikou. 
 

Myslivecký spolek 
 

V sobotu 26.11.2022 se konal v kulturním domě v 
Ostrově nad Oslavou tradiční střelecký ples. Po dvouleté 
odmlce ostrovští myslivci uspořádali ples, na kterém k 
tanci hrála skupina Flašinet. Ta u nás není mnoho 
známá, ale příjemně nás překvapila kvalitou repertoáru. 
Pro návštěvníky plesu pořadatelé připravili velmi 
kvalitní mysliveckou kuchyni a tombolu. Ples se vydařil 
a pro kladné vyjádření zúčastněných se bude v příštím 
roce opakovat. 

Milan Marek 

 
Sport 

HOKEJISTÉ HC OSTROV POSTOUPILI DO PLAY-OFF 

Základní část Vesnické hokejové ligy skončila a hokejisté HC Ostrov v ní obsadili šesté místo, čímž 
si zajistili postup do vyřazovacích bojů. Z 11 utkání šestkrát zvítězili – nad Řečicí, Škrdlovicemi, 
Veselíčkem, Světnovem, Pavlovem a v posledním kole nad Bohdalcem, kterému tak připravili první 
porážku v sezoně. Pětkrát odešli ostrovští hráči z ledu poraženi, remízou neskončilo žádné jejich 
utkání. 

Tahounem týmu je již tradičně Radim Němec, který v 11 zápasech vstřelil 13 gólů a na dalších sedm 
přihrál. 

Nadstavbová část Vesnické ligy bude pokračovat až po Novém roce. 



 

 

 

DALŠÍ ÚSPĚCH VZPĚRAČE VOJTĚCHA ŠTEGNERA 

V říjnu se ve slovenské Trnavě konalo Mistrovství světa v silovém trojboji, kterého se zúčastnilo 718 
závodníků ze 30 zemí. V disciplíně mrtvý tah se představil Vojtěch Štegner. Ve své kategorii – 
sportovců ve věku 16 – 17 let do 75 kg zvedl neuvěřitelných 222,5 kg, čímž zvítězil, vytvořil světový 
rekord v této kategorii a v absolutním pořadí mistrovství získal třetí místo. 

Svůj výkon o pár týdnů později ještě vylepšil na 225 kilogramů, a to na Mistrovství České republiky 
ve Vrchlabí, kde zvítězil jak ve své kategorii, tak v rámci celého mistrovství. 

 

Vojtovi gratulujeme k jeho úspěchu i ke skvělé reprezentaci Ostrova!  



 

Zima na Sukách, foto Petr Kubík 
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